

# Menighedsrådsmøde

Afholdt tirsdag den 15. januar kl. 19.00  
i Holmstrup Kirke

## REFERAT

Tilstedeværende: Eva Schiøtt, Hans Ole Jensen, Lars Ulrik Jensen,  
Per Malmos, Henriette Barkholt, Dorthe Rasmussen og Taimi Grønborg (Referent).

Vi havde besøg af Josefine Posch og Per Jensen fra  
Holbæk Provsti, som også deltog i mødet

Afbud: Lise Romby og Lene F. Larsen

1. Godkendelse af dagsorden	Taimi nævnte en ændring - at vi blot skal have en suppleant til Koncert- og Foredragsudvalget – punkt 15.
2. Godkendelse af revisionsprotokol	Protokol gennemgås og underskrives ved næste møde i rådet (februar).
3. Nyt omkring emner fra Kirkesyn: (Gulvtæppe, <b>hynder – nyt tilbud indhentet, Kandelabre, Den gamle præstestol, salg af gamle bænke, Møbler bag alter, Præstetavle</b> )	<b>Hynder:</b> Tilbud fra Bonde Møbler og Jaksland blev gennemgået (stof + leverandører). Vi blev enige om at benytte Bonde Møbler, Kalundborg og indhente "den glatte" i kraftigere kvalitet samt få oplyst endelig pris. Afventer Dorthe.... <b>Kandelabre:</b> Afventer Dorthe..... <b>Præstestol:</b> Pris indhentes af Bonde Møbler - Afventer Dorthe.... <b>Alter/Knæfald:</b> Bonde Møbler giver pris på fyld - Afventer Dorthe.... <b>Gamle bænke:</b> Håndteres.... <b>Møbler bag alter:</b> Afventer Lise og Dorthe...

	<p><b>Præstetavle:</b> Glasplade med påføringsbogstaver ifølge Mørkøv Kirke. Lars berettede fra udvalget, at Præstetavlen skal afspejle vores tid. Større skrift str. end Mørkøv. Der arbejdes videre i udvalget....</p>
<p>4. Nyt omkring emner fra kirkegårdssyn: (Afdeling E, Fællesgrav)</p> <p><b>Udgang i kirkemuren, Kapellet, opmærkning af P- båse</b></p> <p><b>Gravstenssikring, buske, stenegen samt P-plads beplantning</b> (Skarlagens tjørn)</p> <p><b>Udvalget:</b> Per, Hans Ole, Dorthe, Taimi - <b>mødedato fastsættes.....</b></p>	<p><b>Kapellet:</b> Kapellet bliver i øjeblikket sikret mod udskridning – afsluttes i denne uge.</p> <p><b>P-Båse:</b> Der er problemer med at udnytte parkeringspladsen optimalt. Per undersøger mulighed for ændring til bedre forståelse. Skilt opsættes v/kirken for oplysning om den nye P-plads. Afventer Per og Dorthe .....</p> <p>Der er nu sat 3 stk. Skarlagens tjørn på pladsen.</p> <p><b>Kirkemuren:</b> Ansøgning om murændring med optegning samt foto (ca. fra 1949) fra tidligere mur (UDEN hul i mur) sendes til Provstiet.</p> <p><b>Gravstenssikring:</b> Dorthe har afholdt møde - sikring beløber sig til 10.000 kr. + moms. Der arbejdes på projektet.</p> <p><b>Udvalget:</b> Per indkalder.....</p>
<p>5. <b>Årshjul</b> Gennemgang og evt. nye forslag/tiltag</p>	<p><b>Årshjulet</b> blev gennemgået og diverse arrangementer og eventuelle tiltag blev nedfældet. Der arbejdes videre med ønskerne....</p>
<p>6. Orientering om <b>flygelindkøb/Fondsøgning</b></p>	<p><b>Flygel:</b> Charlotte Kaltoft/ A.P. Møller og Hustru McKinney Møllers Fond meddeler, at vores ansøgning om midler til flygel vil være færdigbehandlet og svar herfra forventes ultimo januar.</p>
<p>7. Orientering om <b>Lydanlæg</b></p>	<p><b>Lydanlæg:</b> Lise og Eva afventer tilbud fra elektriker/Bo i Jyderup</p>
<p>8. Den næste udgave af <b>Holmstrup Folder</b> (marts - juni 2019)</p>	<p>Liste over marts til juni arrangementer - og gudstjenester er ved at blive færdiggjort. Info om deadline for tekster/materiale er udsendt den 9. januar i samarbejde med Karen-Margrethe.</p> <p>Folder SKAL være færdig til runddeling i Holmstrup Sogn mandag den 25. februar.</p>

<p>9. <b>MobilePay til kollekter</b> Kirkeindsamling/Liste er udarbejdet <i>se referat fra november</i> <b>Skilte</b> skal udarbejdes og ophænges i kirken</p>	<p><b>MobilePay:</b> Konto er oprettet – Afventer Eva og Vagn omkring indbetaling m.v. Opslag med info til brug for indbetaling laves efterfølgende....</p>
<p>10. <b>Arrangementsudvalg for Fælles arrangementer Jyderup/Holmstrup:</b> <i>(Arrangementer for Jyderup og Holmstrup - julemøde i december + 3 andre fællesmøder – 4 møder årligt)</i> <b>2 deltagere fra Holmstrup skal vælges ....</b></p> <p><b>Fremtidig håndtering af julekurve/gave</b></p> <p><b>Frivillig fest torsdag den 7. marts kl. 14</b> <i>Ost og rødvin er bestemt</i> <i>Repræsentanter fra Holmstrup</i> <i>- de samme 2 eller nye?</i></p>	<p>Eva og Hans Ole sidder i udvalget</p> <p>Holmstrup sørger som altid for den opgave</p> <p>Eva og Hans Ole sidder i udvalget</p>
<p>11. Historisk Folder?</p>	<p>Folder er under udarbejdelse – afventer Lars</p>
<p>12. Nyt fra præsterne</p> <p><b>Frihed og autorisation?</b></p>	<p>Lars forespurgte, om vi kan indrette vores gudstjenester anderledes end kl. 9 – vinterhalvåret. (søndagen)? – der tænkes...</p> <p>Genkendelighed..., og det handler om, at der skal være en folkekirkelig stemning. Oplæg er..., om vi vil have en stram ordning eller, om vi vil have en fri ordning. Mellemvejen - Flere ting skal overholdes bl.a. nadverritual... Materialet, som alle har modtaget studeres, og emnet tages op på et menighedsrådsmøde.</p>
<p>13. Nyt fra kirkeværge <b>5 års syn Graverkontor?</b></p>	<p>Der har været afholdt syn. Skader m.v. kan ikke laves før foråret. Varmen/fyret kigges på snarest. Der arbejdes yderligere på sagen.</p>
<p>14. Nyt fra samarbejdsudvalg</p>	<p>Næste møde afholdes tirsdag den 5. marts.</p>

<p>15. Nyt fra Koncert- og foredragsudvalg <i>Næste møde 17. januar</i></p> <p>Holmstrup Menighedsråd har 2 personer i udvalget. Ønsker 1 deltager mere..... <b>Hvem ønsker at deltage?</b> <i>(Lene og Taimi sidder i udvalget)</i></p>	<p><b>Eva deltager fremover fra Holmstrup</b>, hvis der mangler deltagere ved møderne i Koncert- og Foredragsudvalget.</p> <p><b>Fællessang</b> - søndag den 27. januar <b>Fællessang</b> - søndag den 24. marts <b>Rasmus Birkerød</b> - Fra sportsjournalist til bibelnørd - onsdag d. 23. januar <b>Charlotte Røhrt</b> - Jeg mødte Jesus torsdag den 21. marts <b>Reg &amp; Andreas</b> – Påskekoncert søndag d.7. april (Jyderup Kirke) <b>Asbjørn og Jóannes</b> Musikaften 2. maj kl. 19. (guitar + bas evt. klaver) (Holmstrup Kirke)</p>
<p>16. Nyt fra sognegårdsudvalg <b>Opvaskemaskine?</b></p>	<p><b>Opvaskemaskine:</b> Der er indhentet tilbud fra Bo/Elektrikeren – Der tages stilling til det endeligt. Holmstrup tilslutter sig det nye tiltag.</p>
<p>17. Nyt fra Præstegårdsudvalg <b>Gulvvarme?</b></p>	<p><b>Gulvvarme</b> er ordnet – kører perfekt.</p>
<p>18. <b>Kyndelmisse 2020:</b> Søndag 2. februar <b>Georginearrangement 2019</b> Søndag 1. september <b>Høstgudstjeneste 2019</b> Søndag den 15. september</p>	<p>Se under punkt 5 - "Årshjulet"</p>
<p>19. Meddelelser:</p>	<p>Eva omdelte "Vi gør Folkekirken lidt større" - en invitation til foredrag i Konventhuset, Roskilde. Kirkehus er færdigt i Butterup-Tuse/Invitation blev runddelt.</p>
<p>20. Eventuelt:</p>	<p><b>Tagrender:</b> Der er indgået tilbud på at rense tagrender på kirken. Det tages op af Dorthe og Per...</p>
<p>21. Næste møde tirsdag den 5. februar kl. 19</p> <p>Mødet sluttede kl. 21:30 Taimi Grønberg</p>	<p>Mødet afholdes i Sognegården</p>

